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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen béremelésre számíthatnak a gyógypedagógiai 
asszisztensek?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A pedagógusok nemrég kapták meg az ígért 10%-os bérpótlékukat. A pótlék a mindenkori bruttó 
alapilletmény 10%-a, azaz teljes állás esetén minimum 14 ezer forint (a pályakezdő pedagógusok 
bérével számítva).

A pedagógusi végzettség nélküli gyógypedagógiai asszisztensek azonban, hiába végeznek 
nélkülözhetetlen segítő tevékenységet az oktató-nevelő munkában, béremelésben mégsem 
részesültek. Ne feledjük, ha azt vesszük, hogy az értékteremtő gyógypedagógus szakma 
hiányszakma, akkor láthatjuk, hogy a gyógypedagógiai asszisztens szerepe kiemelt, és épp ezért 
kiemelt bérezést is igényelne.

Míg egy tanárnak vannak „lyukas” órái - még ha ekkor fel is készül a következő fejlesztésre -, addig
az asszisztensnek nincs üresjárata, napi 8 órában talpon, gyermekek között kell lennie.

Illetményük a közalkalmazotti bértábla és a jelenlegi jogszabályok szerint a garantált bérminimum 
107%-a, azaz nettó 149.853 Ft. Ez a fizetés - bár sok pedagógus számára csábító lehet -, azonban a 
Kjt. elinflálódása miatt maximum a garantált bérminimum növekedése van rá hatással, egyéb 
bérbeli előmeneteli lehetőség pedig nincs kilátásban. 

Azzal, hogy a közalkalmazotti illetményrendszer 2008 óta változatlan, óriási bérfeszültség alakult 
ki ágazaton belül, sőt intézményeken belül is az egyes munkakörök, fizetési osztályok között. A 
gyógypedagógiai asszisztens, bár nem tanult fejlesztéseket, de 4o óra a munkaideje, és a nyári 
táboroztatásban is részt vesz. Fizetés- és pihenőidő-ügyileg viszont úgy tekintik az asszisztensi 
munkakört, mintha egy irodai munka lenne, ami fizikailag, lelkileg nem megterhelő. Azonban itt 



sérült emberekkel való foglalkozásról van szó, amit a gyógypedagógusok egyedül nem tudnának 
teljes mértékben elvégezni.

Érdekképviselet szempontjából a gyógypedagógiai asszisztensek sajnos kevésbé hatékonyak, így 
három éve nem tudtak fizetésemelést kiharcolni. Jelenlegi bérük a 2017-es 7+3%-os fizetésemelés 
eredménye, mely nagyjából fedezi a tőlük 2015-ben megvont pótlékokat. Valóban korszerű bérek 
számukra a közalkalmazotti bértábla rendezésével lenne elérhető.

Fentiekre való tekintettel kérem szíves tájékoztatását arra vonatkozóan, hogy:

1.Milyen béremelésre számíthatnak a közeljövőben a gyógypedagógiai asszisztensek?

2.Tervezi-e a kormány, hogy törvényileg több gyógypedagógiai asszisztens szükségességét írja elő, 
csökkentve ezzel a nevelés-oktatás folyamatában résztvevők terheit?

Segítő együttműködését előre is köszönöm.

Budapest, 2020.08.17.

Ungár Péter (LMP)
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